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Protokół Nr 7 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Obywatelskich  

Rady Miasta Zgierza  

z dnia 12 lutego 2025 r. 

 

Posiedzenie prowadziła Nadja Wojtera Przewodnicząca Komisji. 

 

Obecność członków na posiedzeniu: 

Radni obecni – 7 (Anna Boś, Tomasz Dziedzic, Agata Grzelak-Makowczyńska, Marek 

Hiliński, Paulina Krysztofiak, Elżbieta Krzewina, Nadja Wojtera). 

Radni nieobecni – 2 (Jakub Kwiatkowski, Artur Linkowski). 

Listy obecności stanowią załączniki do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Uwagi do porządku obrad. 

3. Analiza poziomu bezdomności oraz działań zapobiegających temu zjawisku. 

4. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Zgierzu w 2024 roku. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał dekretowanych do Komisji. 

6. Pisma skierowane do Komisji. 

7. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia. 

8. Przyjęcie protokołu z 6 posiedzenia Komisji. 

9. Wolne wnioski. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

Pkt 1 Otwarcie posiedzenia 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera na podstawie listy obecności stwierdziła quorum 

i otworzyła posiedzenie Komisji. Przywitała radnych oraz obecnych na posiedzeniu 

gości. 

Pkt 2 Uwagi do porządku obrad 

Radny T. Dziedzic zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad poprzez dodanie tematu 

dot. zasad usytuowania na terenie Gminy Miasto Zgierz miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych. 

Zastępca Prezydenta Miasta Zgierza B. Bączak powiedział, że nie wprowadza  

się w trakcie posiedzenia dodatkowego tematu, gdyż nikt w tym momencie nie jest 

przygotowany. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera zaproponowała, aby ewentualnie ten temat 

poruszyć w punkcie 4 porządku obrad. 

Radny T. Dziedzic przychylając się do propozycji Przewodniczącej wycofał swój 

wniosek. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 
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Pkt 3 Analiza poziomu bezdomności  

oraz działań zapobiegających temu zjawisku. 

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Radna E. Krzewina poruszyła sprawę liczby osób bezdomnych. Odniosła się do 

materiału i podanych w nim wartości: 

- „W 2024 r. 60 osób u których przesłanką była bezdomność otrzymało różnego typu 

wsparcie”, 

- „Z przeprowadzonych badań wynika, że na terenie miasta Zgierza jest  

9 bezdomnych mężczyzn i 2 bezdomne kobiety”.  

Pani radna poprosiła o rozwinięcie tematu. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zgierzu R. Wolska powiedziała, 

że 60 osób wynika z systemu komputerowego. Osobami bezdomnymi są osoby, które 

nie mają miejsca zameldowania na pobyt stały lub miejsca zamieszkiwania na terenie 

miasta Zgierza zgodnego z ustawą o ochronie praw lokatorów. Nadmieniła, iż często 

są to osoby wynajmujące bezumownie mieszkanie i w systemie figurują jako osoby 

bezdomne. Wyjaśniła, że aktualizacja danych może nastąpić dopiero po 

przeprowadzonym dużym wywiadzie. Stwierdziła, iż są pewne rozbieżności między 

systemem komputerowym, a sprawozdawczością. Dodała, że na obecną chwilę z osób 

zidentyfikowanych jako bezdomne jest 9 mężczyzn i 2 kobiety. 

Radna E. Krzewina zapytała, czy te osoby mają zapewnioną opiekę? 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zgierzu R. Wolska odpowiedziała, 

że tak. Obecnie przebywają w schronisku. Dodała, iż na ten moment nie ma zgłoszeń 

o przebywaniu osób w pustostanach. 

Radny M. Hiliński zapytał, jakie rocznie Miasto ponosi koszty za opiekę nad osobami 

bezdomnymi. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zgierzu R. Wolska powiedziała, 

że w 2024 r. koszt pobytu w schroniskach wyniósł 349 328 zł. 

Radny M. Hiliński zaproponował, aby Komisja rozważyła obejrzenie schroniska 

prowadzonego przez Stowarzyszenie MONAR - Schronisko dla Osób Bezdomnych 

MARKOT w Ozorkowie. Nadmienił, iż w jednej z kadencji Komisja miała możliwość 

obejrzenia obiektu. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera poprosiła o informacje na temat bonu 

energetycznego oraz zapomogi na mieszkanie.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zgierzu R. Wolska powiedziała, 

że dodatki mieszkaniowe przyznawane są osobom, które spełniają określone warunki. 

Brane są pod uwagę wydatki mieszkaniowe oraz dochód klienta i system oblicza, jaka 

kwota się należy. 

Zastępca Prezydenta B. Bączak dodał, że również należy mieć uregulowany stan 

prawny, jeśli chodzi o zajmowany lokal. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zgierzu R. Wolska nadmieniła,  

iż dodatek mieszkaniowy przekazywany jest bezpośrednio do zarządcy 
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nieruchomości. Odnośnie bonu energetycznego powiedziała, że wypłacany jest 

klientowi i uzależniony jest głównie od dochodów rodziny. 

Radny M. Hiliński zapytał, czy osoby będące w schronisku mają możliwość podjęcia 

zatrudnienia? 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zgierzu R. Wolska powiedziała, 

że schroniska realizują programy wychodzenia z bezdomności. Nadmieniła,  

iż w okresie letnim najczęściej podejmują pracę u rolników. 

Brak dalszych zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt 4 Sprawozdanie z działalności Miejskiej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Zgierzu w 2024 roku 

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Radny T. Dziedzic poruszył temat uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie 

Gminy Miasto Zgierz miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. Wyraził 

opinię, iż obecna uchwała jest krzywdząca dla przedsiębiorców, gdyż wprowadza dwa 

ograniczenia. Miejsce sprzedaży i podawania napojów alkoholowych nie może być 

usytuowane na terenie nieruchomości, na której znajdują się wskazane w uchwale 

obiekty oraz na terenie sąsiadującym z tymi obiektami, chyba że od wejść głównych 

jest więcej niż 30 m. Podkreśli, iż w uchwałach ościennych miast jedyny ogranicznik 

to odległość od wejść głównych. 

Zastępca Prezydenta B. Bączak powiedział, że Miasto powinno działać, aby 

zapobiegać alkoholizmowi. 

Radny T. Dziedzic powiedział, że uchwała Rady Miasta Zgierza jest w swoim zapisie 

bardziej skomplikowana niż w innych miastach. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera zapytała pana radnego, czy miał zgłoszenia  

od przedsiębiorców, iż jest to dla nich problem. 

Radny T. Dziedzic powiedział, że znał takie dwa przypadki. Dodał, iż chodzi  

o wprowadzenie prostych zasad dla przedsiębiorców. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przypomniała o temacie posiedzenia. Odnośnie 

tematu poruszonego przez radnego T. Dziedzica powiedziała, że jest to zagadnienie 

na Komisję Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska RMZ. Zapytała, czy ktoś ma 

pytania do samego sprawozdania.  

Brak zgłoszeń. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt 5 Zaopiniowanie projektów uchwał dekretowanych do Komisji 

Brak projektów uchwał skierowanych do Komisji. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 
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Pkt 6 Pisma skierowane do Komisji 

Brak pism skierowanych do Komisji. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt 7 Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia 

Termin kolejnego posiedzenia ustalono na 19 marca 2025 r. na godz. 16.00. 

Pkt 8 Przyjęcie protokołu z 6 posiedzenia Komisji 

Radna E. Krzewina zgłosiła uwagę do protokołu. Poprosiła, aby na pierwszej stronie 

przy jej wypowiedzi wyraz „zapytał” zastąpić wyrazem „zapytała”. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przyjęła uwagę w formie autopoprawki.  

Protokół nr 6 został przyjęty w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzym. -0. 

Pkt 9 Wolne wnioski 

Radny T. Dziedzic w kontekście przeciwdziałania alkoholizmowi oraz wcześniej 

wspomnianej uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy Miasto Zgierz 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych poruszył temat sprzedaży 

alkoholu na terenie Starego Młyna.  

Brak innych zgłoszeń. 

Pkt 10 Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji zamknęła 

posiedzenie. 

Protokołowała 


